
CONSELL TERRITORIAL DEL CENTRE-EIXAMPLE-HAVANA

Número sessió: 54

Caràcter: Ordinari

Data: 01/10/2024

Hora: 19 h

Lloc: Centre Cívic Cabot i Barba

Hi assisteixen: 
AV Pati de Can Marchal-Eixample Vocal
AV Pati de Can Marchal-Eixample                                            Vocal
XBC (ciutadà/na a títol individual) Vocal
Grup municipal Psc-Cp Vocal
AV Mataró Centre Vocal
AV Mataró Centre Vocal
JMD (ciutadà/na a títol individual) Vocal
Grup municipal Ecpm-Ecg Vocal
JRD (ciutadà/na a títol individual) Vocal
JMB (ciutadà/na a títol individual) Vocal
Negoci Empresa Mataró Vocal
FS (ciutadà/na a títol individual) Oient
JC Oient

Marta vila Cap del Servei de Residus, Neteja i Economia Circular
Lídia Pérez     Cap del Servei de Mobilitat

Núria Moreno Romero       Presidenta
Pau Timoneda Batlle         Secretari 

Excusats:
JLR (ciutadà/na a títol individual) Vocal
Associació de la Passió Infantil de Mataró Vocal
Grup municipal Erc-Mes-Am Vocal

No assisteixen:
JLG (ciutadà/na a títol individual) Vocal
Fundació Didàctica de Catalunya Vocal
Grup municipal Vox Mataró Vocal
Ampa de l’Escola Pia de Mataró Vocal
Foment Mataroní Vocal
Centre Catòlic de Mataró Vocal
Grup municipal de La CUP Mataró Vocal
Grup municipal Partit Popular Mataró Vocal
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Ordre del dia:

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta del Consell ordinari de l’11 de juliol de 2024. (5’)

2. Nous membres CT proposats per la presidenta. (5’)

3. Explicació de les accions que es porten a terme al territori des del Servei de Residus, Neteja i Economia
Circular. (45’)

4. Presentació de l’edició d’enguany de la 9a Mostra d’entitats, ciutadania activa i projectes comunitaris:
Mataró es mostra (5 octubre). (15’)

5. Sobrevinguts. (15’)

Modificació de la línia 5 del Mataró bus

6. Precs i preguntes. (30’)

5. Sobrevinguts. (15’) Modificació de la línia 5 del Mataró bus.

El representant del Grup municipal Ecpm-Ecg demana que consti en acta que el seu grup no ha demanat
parlar sobre la línia 5 del Mataró Bus sinó del trànsit rodat pel centre en conjunt.

La representant de l’AV Pati de Can Marchal-Eixample explica que l’associació veïnal està en contra de la
modificació de la línia 5 i la supressió de les parades.

Entenen el problemàtica de la congestió a la plaça de les Tereses on també hi ha els interurbans però
creuen que la solució no pot ser treure la parada que dona servei a l’entorn

Proposa intervenir en la globalitat de la situació. No veuen oportú treure la L5 sense fer un estudi global.

Consideren que és una zona de gent gran que ha d’anar molt  a l’hospital  i  no te transport privat per
desplaçar-se.

Els senyor JMD creu que si es pretén reduir el vehicle privat això no suma a les accions que s’estan fent i
que no s’han d’eliminar línies que passin per centre de Mataró.

La cap del Servei de Mobilitat explica que la concessió de l'autobús interurbà és fins el 2028 interurbà. Que
ja s’estan fent treballs previs de licitació i es va demanar als municipis si volien formar part dels grups de
treball.

Ja s’han fet propostes de canviar algunes línies i jaa es van treure algunes línies que passaven per la plaça
de les Tereses. (les 3 línies d’Argentona)

S’està treballant amb el departament les línies de l’exprés, autònoma...
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Els operadors estan disposats a adoptar millores dins la licitació actual.

Recull els neguits per estudiar-los

La cap del Servei de Mobilitat explica que s’han reunit amb un grup on hi ha representants de les As veïnals
i també amb el Consell de Gent Gran i ha sorgit la necessitat de connectar amb el CAP de la ronda Prim.

La ciutat creix en aquest zona i per això es decideix moure aquesta línia.

Es recull el neguit i sempre és viable moure les línies dins el contracte actual ja que el plec contempla que
es puguin modificar.

S’estan  treballant  des  de  mobilitat  altres  projectes.  En  el  pla  que  s’està  treballant  s’estudiarà  tota  la
problemàtica de la plaça de les Tereses. També pel que fa a la distribució de mercaderies i al vehicle privat
(pla d’aparcaments)

Es pretén guanyar espai pel vianant. La voluntat és fer un us racional del vehicle privat no anar-hi en contra.

La L5 no és una actuació aïllada, forma part d’un pla de mobilitat. Forma part del pla de logística, del pla
d’aparcament i del treball amb els busos interurbans.

Hi ha la voluntat de no perdre la connexió Renfe – hospital – passant per ronda Prim.

La representant de l’AV Pati de Can Marchal-Eixample no veu la necessitat de connectar amb amb el CAP de
ronda Prim en aquest línia i per tant, no veu la necessitat urgent de modificar la línia 5. Considera que el
sector nou encara no te una necessitat real.

El senyor JRD expressa la necessitat d’una estació per autobusos interurbans.

La cap del Servei de Mobilitat explica que ja s’hi està treballant.

Des del Servei de Mobilitat es recullen totes les demandes per estudiar-les.

El sr JMD no entén que s’hagin de desviar les línies per donar servei a una zona en creixement.

La representant de l’AV Pati de Can Marchal-Eixample pregunta perquè no es toquen les altre línies que
passen per la plaça de les Tereses.

La cap del Servei de Mobilitat que es pretén fer una línia més directe entre l’hospital i Renfe i que la línia 5
permet complir amb aquestes característiques.

La presidenta del consell  exposa que Mataró està creixent i  la situació és diferent i  les necessitats són
diferents. S’està fent un pla per conèixer la mobilitat del centre i s’ha de donar servei a la connexió Renfe –
Hospital i el creixement de la zona del rengle.

Es pretén desplaçar aquest eix una miqueta cap a la ronda. També la ronda ofereix més espai.

La cap del Servei de Mobilitat considera que s’ha de prendre un cert temps per prendre dades.

El sr JMB Demana que es portin les dades per explicar-ho d’aquí un temps al consell.
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El  representant  del  Grup  municipal  Ecpm-Ecg  considera  que  la  plaça  de  les  Tereses  està  saturada  i
incompleix varies normatives.

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta del Consell ordinari de l’11 de juliol de 2024. (5’)

S’aprova per unanimitat. 

2. Nous membres CT proposats per la presidenta. (5’)

La presidenta del consell proposa dues persones perquè en part del consell.

El senyor FSP veí de la plaça de la Coca (nova zona amb 8 comunitats noves) i el senyor JCL veí de la zona de
la ronda Barceló (120 comunitats) 

És una proposta de la presidenta per millorar la representació d’aquestes zones.

El  sr  JCL  professionalment és  enginyer agrònom,  fa  10 anys  que viu  a Mataró  i  ha  estat  funcionari  al
Departament de Medi Ambient. S’ha dedicat molts anys a infraestructura. 

La presidenta considera que enriqueix el consell com a veí i per la seva trajectòria professional.

El sr FSP viu a Mataró des del 99 i és enginyer industrial.

La presidenta el considera un persona molt preparada i que aportarà al consell.

La representat de l’AV Mataró Centre expressa que si tenen demandes poden contactar amb l’AV com a
referent del territori.

Aquests ciutadans venen a títol individual a proposta de la presidenta.

S’aprova per unanimitat la seva incorporació com a membres del consell.

3. Explicació de les accions que es porten a terme al territori des del Servei de Residus, Neteja i Economia
Circular. (45’)

La cap del Servei de Residus, Neteja i Economia Circular fa una presentació sobre les accions que es porten
a terme al territori des del seu servei i sobre els resultats de l’enquesta ciutadana que ha realitzat.

Es farà arribar la presentació als membres del consell.

La cap del Servei de Residus, Neteja i Economia Circular explica que hi ha algunes zones canvien ràpidament
i que el pla actual s’està quedant coix. Per tant, cal introduir millores abans que acabi el contracte.

En aquest sentit, explica les accions que s’estan duent a terme.

Degut a alguns canvis d’usos de carrers s’està quedant curt el servei i hi ha Incidències com papereres
plenes,... Sobretot al front marítim.
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La cap del Servei de Residus, Neteja i Economia Circular explica que es va convocar el veïnat per la zona (80
persones) per trobar solucions a les problemàtiques.

També explica que s’ha notat molt el porta a porta d’altres municipis, som receptors.

La recollida porta a porta comercial ha anat molt bé a la zona centre i ha tingut una participació molt alta
perquè no hi ha alternativa. A les zones on es comparteix amb contenidors oberts no funciona tant bé.

El representant del Grup municipal Ecpm-Ecg exposa diverses incidències com contenidors que no tanquen,
problemes de pudor (ha posat incidències al Mataró neta)

La cap del Servei de Residus, Neteja i Economia Circular explica que es va definir un contracte pont per
aprendre  les  novetats  de  cara  al  nou  contracte  pensant  que  els  contenidors  aguantarien  i   no  estan
aguantant ni els d'orgànica ni els del vidre. L’orgànica és molt corrosiva. S’estan canviant les covetes però
tot el mecanisme és vell.

S’està mirant de fer una compra gran de covetes o de contenidors sencers.

També explica que s’està començant a definir el procés per el nou contracte. Per tant de moment, s’estan
prioritzant les reparacions.

Explica els resultats de l’enquesta de valoració acabada de publicar i exposa les propostes de millora del
servei per abans d’acabar el contracte.

El sr JRD exposa que els contenidors del c, Sant Elm Jordi Rihuete treuen visibilitat als cotxes.

La cap del Servei de Residus, Neteja i Economia Circular en pren nota.

La cap del Servei de Residus, Neteja i Economia Circular explica que hi ha una nova deixalleria mòbil amb
nous Contenidors d’oli i contenidors de tèxtil.

Explica  que  les  ordenances  al  respecte  són  aplicables  però  desfasades  i  s'estan  treballant  en  noves
ordenances. També es farà una campanya de civisme.

4. Presentació de l’edició d’enguany de la 9a Mostra d’entitats, ciutadania activa i projectes comunitaris:
Mataró es mostra (5 octubre). (15’)

El  secretari  del  consell  explica  l’edició  d’enguany de la  Mostra  d’entitats,  ciutadania  activa i  projectes
comunitaris: Mataró es mostra que es realitzarà el 5 d’octubre a la plaça Santa Anna.

La Mostra d’Entitats és un acte de ciutat que es realitza cada dos anys que ofereix un espai a les entitats per
tal que es donin a conèixer  a la ciutadania, i informin sobre les activitats que realitzen, com ara col·laborar
o fer-se socis de l’entitat. 

La  Mostra  també és  un  espai  per  a  què  les  entitats  es  coneguin  entre   elles  i  tinguin  moments  per
intercanviar informació i establir connexions. 
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Aquesta edició que comptarà amb la participació de 87 entitats instal·lades en 65 carpes, un escenari per
actuacions, un espai per tallers i jocs de taula i un espai relacional.
 
De les 10 h i fins a les 20 h hi haurà activitat a la plaça de Santa Anna que es convertirà en un aparador a
l’aire  lliure  perquè  entitats,  associacions,  fundacions  i  serveis  amb  projectes  comunitaris  es  donin  a
conèixer a la ciutadania.

6. Precs i preguntes. (30’)

No n’hi ha.

Acords i compromisos.

- Fer arribar la presentació sobre el punt «Explicació de les accions que es porten a terme al territori des del
Servei de Residus, Neteja i Economia Circular.» als membres del consell

Sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 21.00h.

Presidenta del Consell Territorial Secretari

Núria Moreno Romero Pau Timoneda Batlle

Mataró, 1 d’octubre de 2024
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